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تجارت

هر صادرکننده اي لزوما شرايط لازم
 براي واردات را ندارد

چن��د م��اه پ��س از آغ��از اج��راي 
دس��تورالعمل ارزي بانک مرکزي 
ح��الا اي��ن بار براي بهبود ش��رايط 
اقتصادي صادرکنندگان تصميمات 
جديدي گرفته اند که واردات در ازاي 
ارز حاصل از صادرات، بخشي از آن 
اس��ت... به گزارش ايسنا براساس 

اين دستورالعمل صادرکنندگان مي توانند ارز حاصل از صادرات خود 
را معط��وف ب��ه واردات کنن��د و تنها چگونگي اجراي اين فرآيند را در 
س��امانه نيما اطلاع داده و به ثبت برس��انند، موضوعي که هرچند در 
نگاه کلي مي توانست براي بعضي از فعالان اين عرصه مثبت باشد، 
اما رييس کميسيون توسعه صادرات اتاق بازرگاني ايران نظري جز 
اين دارد. عدنان موسي پور در گفت وگو با ايسنا، اظهار کرد: اينکه ما 
توقع داشته باشيم هر صادرکننده اي لزوما شرايط لازم براي واردات 
را نيز داشته باشد از واقعيت ها به دور است. وي توضيح داد: ما تعدادي 
زيادي صادرکننده داريم که از سال ها پيش به شکل تخصصي در اين 
حوزه فعاليت کرده اند و با توجه به اينکه مواد اوليه شان را نيز از داخل 

تامين مي کنند، لزوما ارتباطي با خارج از کشور نداشتند.

تراز تجاري مناطق آزاد در سال ۹۶ 
منفي 5/8 ميليارد دلار شد

مجموع واردات کالا به مناطق آزاد در سال ۹۶، ۷ ميليارد و ۱۴۴ ميليون 
دلار و مجموع صادرات کالا از اين مناطق، ۱ ميليارد و ۳۱۷ ميليون دلار 
بوده است يعني تراز تجاري مناطق آزاد در سال گذشته منفي ۵.۸ ميليارد 
دلار بوده اس��ت. به گزارش فارس، گزارش س��ازمان برنامه و بودجه از 
وضعيت مناطق آزاد نشان مي دهد حجم تجارت خارجي در سال ۹۶ 
بالغ بر ۸ ميليارد و ۴۶۱ ميليون دلار بوده اس��ت. ۱۵.۵ درصد از حجم 
تجارت خارجي سهم صادرات و ۸۴.۵ درصد سهم واردات مناطق آزاد 
است. طبق اين گزارش، بالغ بر ۴۸۴ ميليون دلار صادرات کالا از اين 
مناطق به خارج کشور وجود داشته است. همچنين 2۷0 ميليون دلار 
نيز کالا به س��رزمين اصلي از مناطق وارد ش��ده، ۵۶۳ ميليون دلار نيز 
صادرات مجدد کالا ثبت شد. در مجموع و به انحاي مختلف، ۱ ميليارد 
و ۳۱۷ ميليون دلار صادرات از اين مناطق صورت گرفت. براس��اس 
اين گزارش، کل واردات کالا به مناطق آزاد )با هدف مصرف و عرضه 

در مناطق( يک ميليارد و ۹۵۴ ميليون دلار بوده است.

پايان گفت وگوهاي تجاري آمريکا و چين
يک س��خنگوي دولت چين اعلام کرد که گفت وگوهاي س��ه روزه 
ميان اين کشور و نمايندگان دولت آمريکا بر سر توقف نزاع تجاري 
ميان دو طرف پايان يافت. به نقل از خبرگزاري آسوشيتدپرس، يک 
سخنگوي دولت چين اعلام کرد که گفت وگوهاي سه روزه ميان 
اين کشور و نمايندگان دولت آمريکا بر سر توقف به نزاع تجاري ميان 
دو طرف پايان يافت. هنوز جزئيات اين نشست سه روزه اعلام نشده 
اس��ت.  »لو کانگ« س��خنگوي وزارت خارجه چين، اعلام کرد که 
اين گفت وگوها امروز -چهارشنبه- پايان يافت. وي افزود که بيانيه 
رسمي در اين زمينه متعاقبا اعلام مي شود.  گفت وگوها ميان هيات 
تجاري آمريکا و چين بنا بود دو روز ادامه داشته باشد، اما در نهايت 

کار به روز سوم کشيد.

اخبار کوتاه

گروه تجارت: معاون قوه قضائيه و رئيس سازمان ثبت اسناد و املاک 
کش�ور اظهار داش�ت: در حوزه سياس�ت هاي خصوصي س�ازي و اصل 
44 که بر روي کاغذ بس�يار زيبا اس�ت، در عمل اتفاقي که افتاده جاي 

تامل دارد.
به گزارش ايلنا، تويسرکاني، در جشنواره حاتم)حمايت از توليد ملي( اظهار 
کرد: ما امروز در يک نبرد اقتصادي سخت هستيم و همه مي دانند که 
آمريکا جبهه وسيعي را بر عليه جمهوري اسلامي تعبيه کرده و ايران را به 
عنوان سدي در مقابل سيطره کامل خاورميانه و جهان اسلام در مقابل 

خود مي داند و امروز با تمام قوا به ميدان آمده است.
وي افزود: طبيعتا در اين نبرد و عرصه کارآفرينان و تلاش گران سربازان و 
رهبران جبهه اقتصادي هستند و همان گونه که در يک نبرد نظامي همه 
سازوکارها و امکانات بايد در خدمت خط مقدم جبهه باشد تلاشگران 

عرصه اقتصادي هم بايد چنين کاري را انجام دهند.
تويسرکاني در ادامه تصريح کرد: چه نفعي بالاتر از اينکه ما بتوانيم در 
جهت معيشت مردم و رفع فقر قدم برداريم طبيعتا در اين جامعه تلاشگران 
و صنعتگران بهترين افراد هس��تند در حوزه اقتصادي موضوع مهم و 
سرلوحه کار فرمايش مقام معظم رهبري براي اجراي اقتصاد مقاومتي 
در جامعه است ما بايد در بخش هاي مختلف سياست هاي اقتصادي 

مقاومتي را در جامعه اجرا کنيم.
وي با بيان اينکه اقتصاد مقاومتي مردم بنيان است اذعان داشت: مشارکت 
مردم در چنين اقتصادي اصل و اساس است ما اگر به وضعيت موجود و 
ساختارهاي اداري خود نگاه کنيم درمي يابيم که با اين وضعيت با اصلاح 
فاصله داريم. آن چيزي که امروز ما از آن به عنوان آسيب ياد مي کنيم 

عمدتا ناشي از دوري از اقتصاد خصوصي و مردم است.
وي افزود: بخش عمده اقتصاد ما دولتي است و بوروکراسي ها ما را از 
فعاليت و تلاش دور مي کند هر ميزان که به مشارکت مردمي نزديک تر 

شديم موفقيت هايي را در ا ين حوزه داشته ايم.
رئيس مرکز اس��ناد و املاک کش��ورگفت: ما در برنامه هاي توس��عه و 
چشم انداز 20 ساله اهداف خوبي ترسيم کرده ايم اما بر روي کاغذ و با 

باطن متفاوت است. ما از شاخص هايي که ترسيم شد بسيار عقب هستيم 
و همپاي اهداف پيش نرفته ايم.

وي افزود: بديهي است که ما با شاخص هاي اقتصاد مقاومتي فاصله 
داريم اقتصادي که مردم بنياد بوده و دولتي نباشد طبيعتا بوروکراسي ها 
و ساختارهاي زائد با اين ويژگي در تضاد هستند و همواره اجازه تحقق 
نخواهند داد. قطعا ما بايد به شکل اساسي و بنيادي اقتصاد مقاومتي را 
اجرا کنيم اقتصاد مقاومتي در شعار نيست و بايد در عمل به آن دست 
يافت. اگر اجرا نشود قطعا ما در اين جبهه عظيم که دشمن شکل داده 
شکست خواهيم خورد. اگر سرمايه گذاري دولتي باشد مقام اجرايي خود 

را صاحب مال نمي داند و دل نمي سوزاند.

تويسرکاني خاطرنشان کرد: آنچه امروز اقتصاد کشور را نجات مي دهد 
اين است که خروجي ما با سرمايه گذاري ها تناسب داشته باشد قطعا ما 
نمي توانيم ميزان بهره وري را با خصوصي و مشارکت هاي مردمي مقايسه 
کنيم در حوزه سياست هاي خصوصي سازي و اصل ۴۴ که بر روي کاغذ 

بسيار زيبا است در عمل اتفاقي که افتاده جاي تامل دارد.
وي افزود: اگر سياس��ت هاي اصل ۴۴ به درس��تي انجام نش��ود اهداف 
اصلي از آن محقق نخواهد شد و توليد و اشتغال ضربه خواهد خورد ما 
بايد کمک کنيم و تصميم  بگيريم اقتصاد مقاومتي را که در اين سنوات 

اخير شنيده مي شود به منصه ظهور بگذاريم.
وي با اشاره به اين نکته برخي قواني دست و پا گير هستند عنوان کرد: 

در دستگاه قضايي هم سياست کلي حمايت از توليد است اما بحثي که 
بايد عرض شود اين است که دستگاه قضايي به شکل افراطي و صحيح 
خود را مکلف به اجراي قانون کرده است. طبيعي است که ما هم مقيد 
به برخي قوانين و مقررات هستيم اما برخي قوانين باعث عدم رضايت 
مي شود و در اجراي پروژه اقتصاد مقاومتي و آسيب شناسي هاي انجام 

شده مانع ايجاد خواهد کرد.
تويس��رکاني در رابطه با نقش س��ازمان ثبت اس��ناد و املاک کشور در 
اقتصاد مقاومتي گفت: سازمان ثبت اسناد و املاک کشور نقش تثبيت 
مالکيت ها را دارد و وظيفه مهم ش��فافيت اراضي را بر عهده دارد. بايد 
بپذيريم که اقتصاد سالم و اقتصاد مقاومتي با عدم شفافيت شکل نمي گيرد 
و تلاش هاي فراواني در اين زمينه ها انجام شد امروز خوشبختانه در هر 
بخش راهبردهاي مشخصي تعبيه شده و ما در بسياري از بخش ها از 

شکل سنتي و پيچيده خارج شده ايم.
وي افزود: در حوزه اقتصادي و در حوزه اي که کاربرد براي کارآفرينان و 
توليد اقتصاد دارد در زمينه شرکت هاي تجاري موسسات ثبت اختراعات 
علائم تجاري و طرح هاي صنعتي کارهاي بسيار خوبي صورت گرفته 

است.
رئيس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور در رابطه با خصوصي سازي 
بيان کرد: ما در زمينه خصوصي سازي در دستگاه هاي مرتبط با خودمان 
هم موانع اوليه اي را داشتيم که درون سازماني بود در نتيجه برون رفت از 
بورکراسي هاي دولتي بسيار سخت است. خوشبختانه با همه اين نزاع ها 
و مانع تراشي ها توانستيم اقدامات بسيار خوبي انجام دهيم و در زمينه 
مالکيت هاي معنوي ايران طبق آمار جهاني رتبه اول در ثبت برند را در 

سال 20۱۸ داشته است.
معاون قوه قضائيه اظهار کرد: مقام معظم رهبري ضمن اينکه تاکيد 
مي کنند اقتصاد مقاومتي اقتصاد دولتي نيست متذکر مي شوند که دولت 
مس��ئوليت بخش خصوصي، ظرفيت س��ازي و هدايت را دارد که اين 
موضوع حياتي و مهم اس��ت و طبق آن مي توان در مقابل دش��من به 

پيروزي رسيد.

رئيس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور بيان کرد؛

ايران رتبه نخست ثبت برند در سال 2018

تحريم ها نتوانست صادرات سيمان را متوقف کندپيش شرط رشد تجارت ايران و افغانستان هدفمان کاهش قيمت آزاد خودرو است
وزي��ر صنع��ت گف��ت: هدفمان اين 
اس��ت که تيراژ خودرو افزايش پيدا 
کن��د و قيم��ت خودرو حتم��اٌ از اين 
قيمت بازار آزاد پايين تر آيد و برنامه 
و تعه��دي ک��ه خودروس��ازان به ما 

داده اند مس��تلزم اين اس��ت که بازار س��ياه حذف و بازار آزاد 
هم کنترل شود.

به گزارش ايسنا، رضا رحماني در پاسخ به اين پرسش که 
علت رسوب کالاها در گمرکات چيست، گفت: اين موضوع 
دلايل مختلفي مي تواند داشته باشد؛ در حال حاضر بخشي 
از آن به تامين ارز برمي گردد و مشکل عمده اين بوده است؛ 
برخي موارد هم به مش��کلات ثبت س��فارش يا منع ورود 

برخي کالاها مربوط بوده که موانعش رفع نشده است.

رئيس س��ازمان راهداري وحمل ونقل 
ج��اده اي، کاه��ش و يا حذف عوارض 
ت��ردد ن��اوگان ترانزيتي بي��ن ايران و 
افغانس��تان را ضروري دانست و گفت: 
تحق��ق اي��ن مهم در افزايش س��طح 

مبادلات تجاري 2 کش��ور بس��يار تاثيرگذار اس��ت.  به گزارش 
تجارت به نقل از روابط عمومي سازمان راهداري، »عبدالهاشم 
حسن نيا« در ديدار »نصير احمد نور« سفير جمهوري افغانستان، 
افزود: توس��عه همکاري هاي حمل ونقلي بين 2 کش��ور، ساخت 
پل دوم ميلک و فعال سازي کريدورهاي چندجانبه حمل و نقل 
بين المللي بايد از سوي مسئولان تهران- کابل مورد توجه قرار 
گي��رد. وي ادام��ه داد: تقويت همکاريهاي حمل و نقلي س��طح 

مبادلات تجاري را افزايش خواهد داد.

 مع��اون امور معدن��ي وزارت صنعت، 
مع��دن و تج��ارت با رد توقف صادرات 
س��يمان گف��ت: تحريم ها ج��ز اينکه 
رون��د مب��ادلات پولي و مالي را مختل 
و برگش��ت پول را س��خت کرده است، 

نتوانسته به آن آسيبي وارد کند.
به گزارش ايرنا، »جعفر سرقيني« در حاشيه دهمين نمايشگاه 
صنعت س��يمان و گراميداش��ت ۸۵ س��الگي اين صنعت در 
محل نمايشگاه هاي بوستان گفت و گو در جمع خبرنگاران 
افزود: صنعت س��يمان قادر به تامين نيازهاي داخلي اس��ت 
و ت��ا 20 ميلي��ون تن در س��ال ت��وان صادراتي دارد همانطور 
که س��ابقه صادرات ۱۹ ميليون تني را در کارنامه خود ثبت 

کرده است.

 گ�روه صنع�ت و مع�دن: مع�اون طرح و توس�عه وزارت صنعت، 
معدن و تجارت ش�رايط کنوني اقتصادي و مواجهه با تحريم ها 
را بهتري�ن فرص�ت ب�راي ارتق�اي داخلي س�ازي صنعت و مواد 
فناوري برش�مرد و گفت: باوجود رش�د قيمت دلار، قيمت مواد 
اوليه افزايش چند برابري را تجربه کرده است و در اين شرايط 

واردات به صرفه نيست.
»به گزارش تجارت، سعيد زرندي« در گفت وگو با ايرنا افزود: 
بيش از 2 هزار واحد اصلي در حوزه صنعت کشور وجود دارد که 
اگر نيازهاي آنها به خوبي شناسانده شود، شرکت هاي داخلي با 

شيوه هاي مختلف قادر به تامين نيازهايشان هستند.

 رف�ع نيازه�اي صنع�ت نيازمن�د اعتبار ���300 ه�زار ميليارد 
توماني

وي اظهار داشت: در حالي که مطابق آمارها ميزان نقدينگي در 
کشور به ۱۷00 هزار ميليارد تومان رسيده است اما فقط با ۳00 
ه��زار ميلي��ارد تومان قادر به رفع کل نيازهاي بخش صنعت به 

منظور تامين سرمايه ثابت يا سرمايه در گردش آنها هستيم.
معاون طرح و توسعه وزارت صنعت، بهبود فضاي کسب و کار 
را مهمترين پيش نياز ارتقاي وضعيت توليد برش��مرد و گفت: 
مطابق آمارهاي بين المللي در سال 20۱۸ نسبت به 20۱۷ در 
ش��اخص هاي »س��هولت کسب و کار« و »شروع کسب و کار« 
با محدوديت هايي که به دست خودمان ايجاد کرده ايم، با افت 

و عقبگرد مواجه شده ايم.
��� رونق صنعت نيازمند »مجوز زدايي« است

وي تاکيد کرد: بايد تا مي توانيم به سمت »مجوز زدايي« حرکت 
کنيم و در اين راس��تا در نظر داريم از ظرفيت بخش خصوصي 

و خانه ه��اي صنع��ت، معدن و تج��ارت براي صدور مجوزها به 
افراد داراي صلاحيت استفاده کنيم.

زرن��دي ادام��ه داد: اعطاي مجوز س��رمايه گذاري به واحدهاي 
داراي قابليت صادرات بايد فرهنگ سازي شود؛ موضوعي که 

ابزار و تفکر خاص خود را مي طلبد و بايد بر مقوله کيفيت کالا 
بيشتر کار کنيم. وي به اجراي طرح رونق توليد در سال گذشته 
اشاره و خاطرنشان کرد: از بهمن ماه امسال با حمايت صندوق 
توسعه ملي اجراي تبصره ۱۸ قانون بودجه ۹۷ را در دستور کار 
قرار خواهيم داد که از طريق سامانه بهين ياب عملياتي مي شود. 
اين مقام مس��ئول خاطرنش��ان کرد: اين مهم با اعتبار ۱0 هزار 
ميلي��ارد توماني صندوق توس��عه مل��ي، ۱0 هزار ميليارد تومان 
مناب��ع داخل��ي بانک ها و يارانه هزار ميليارد توماني دولت براي 
صنايع )در مجموع 2۱ هزار ميليارد تومان( اجرايي مي شود که 

فرآيند آن يک ساله خواهد بود.
ب��ه گ��زارش ايرن��ا، در تبصره ۱۸ قانون بودجه س��ال ۹۷ آمده 
اس��ت: با هدف اجراي برنامه اش��تغال گس��ترده و مولد با تاکيد 
بر اشتغال جوانان، دانش  آموختگان دانشگاهي، زنان و اشتغال 
حمايتي، به دولت اجازه داده مي  ش��ود از يک س��ري رديف هاي 
اعتباري براي حمايت از طرح هاي توليدي اشتغال  زا با اولويت 
بازس��ازي و نوس��ازي صناي��ع، تکميل و راه  ان��دازي طرح هاي 
کش��اورزي، صنعت��ي و معدن��ي نيمه  تم��ام بخش خصوصي با 
پيش��رفت فيزيکي بالاي ۶0  درصد، اجراي طرح )پروژه( هاي 
صناي��ع کوچ��ک و حمايت از خوش��ه هاي صنعتي، بافت هاي 
فرس��وده و طرح ه��اي حمل و نقل عموم��ي و ريلي، کارورزي 
جوانان و طرح هاي اشتغال  زايي مناطق مرزي نظير کوله  بران، 

گردشگري، صنايع دستي و ميراث فرهنگي هزينه کند.

معاون وزير صنعت تصريح کرد: 

قيمت هاي جديد انواع محصولات ايران خودرو شرايط تحريمي بهترين فرصت براي ارتقاي داخلي سازي
اعلام شد

اي��ران خ��ودرو س��رانجام مج��وز 
افزاي��ش قيمت ان��واع خودروهاي 
زي��ر ۴۵ ميلي��ون توماني خ��ود را از 
دول��ت دريافت کرد و دقايقي پيش 
تغيي��رات قيمت��ي خودروهاي پژو 
20۶، خانواده س��مند، پژو۴0۵ ، رانا 
و پژو پارس س��ال را در ليس��ت دي 
ماه خود منتشر نموده است. به گزارش تسنيم، براين اساس تغييرات 
قيمتي در محصولات ايران خودرو بيش از ۱0 ميليون تومان در انواع 

محصولات بوده است.

توليدکنندگان براي سرافرازي ايران
 تلاش مي کنند

يک توليد کننده بيان کرد: ما سفيران تلاش و غيرت اين کشور هستيم 
و مس��ئوليت همه چيز را پذيرفته ايم قطار درس��ت بوده اما ريل گذاري 
غلط داشته ايم ما نبايد خودمان را گم کنيم و بايد براي سرافرازي ايران 
تلاش کنيم. به گزارش ايلنا در حاشيه جشنواره حاتم ) حمايت از توليد 
ملي( موسوي بنيانگذار برند فيروز پيش از برگزاري گفت وگوي ويژه در 
پاسخ به سخنرانان قبلي مراسم اظهار کرد:  همه سخنرانان توليدکنندگان 
را مقصر دانس��تند، بيش از نيم قرن اس��ت که در حال تلاش هس��تم و 
اولين مدال افتخار من اين اس��ت که در س��ال ۶2 به عنوان زالوصفت 
معرفي شدم 2۵ سال پيش بانک هاي دولتي از دادن وام امتناع کردند 
و بانک هاي خصوصي در اين زمينه پيش قدم شدند اما بعد از آن پول 
ندادند و هنوز امر باعث شد صندوق ها به راه افتاد. وي افزود: در جوامعي 
که بانک ها رشد کنند پيشرفتي حاصل نخواهد شد بانک ها يا بايد توليد 
سود کنند يا توليد ثروت داشته باشند و اين کارها را سخت تر کرده است. 
راه هاي قانونگذاران ناصحيح بوده است و تقصير توليدکننده نيست ما 

افتخارآفرين هستيم و قانونگذار نيستيم.

تامين مواد اوليه و ماليات 
مشکل اصلي توليدکنندگان تاير

رئيس انجمن صنفي تاير گفت: تامين مواد اوليه، تجهيزات، قطعات و 
ماليات در شرايط فعلي، مشکل اصلي توليدکنندگان تاير کشور است، 
درعين حال احتکار ضمن برهم زدن نظم بازار، مصرف کنندگان را با 
دشواري روبروساخته است. به گزارش ايرنا، »محمدرضا گنجي« روز 
چهارش��نبه در چهاردهمين همايش ملي لاس��تيک ايران و نمايشگاه 
جانبي زنجيره تا مين صنايع لاستيک که در هتل المپيک برگزار شد، 
افزود: پس از رايزني هاي بس��يار، مس��وولان متقاعد شدند که صنعت 
تاير از ارز ۴200 تومان بهره مند ش��ود و قيمت گذاري براين اس��اس 
انجام شد. وي افزود: احتکار کالا براي فروش با قيمت بالا، سبب شد تا 
لاستيک با قيمت مناسب در اختيار مصرف کنندگان قرار نگيرد. رئيس 
انجمن صنفي تاير گفت: افزايش قيمت مواد اوليه موجب شد تا وزارت 
صنعت، معدن و تجارت ماه گذشته با افزايش قيمت تاير موافقت کند.

به گفته اين مقام صنفي، سود کارخانه هاي توليد کننده تاير ۶ درصد 
است که اين رقم، زيان توليدکنندگان را بدنبال دارد.

داد و ستد

رييس انجمن صنايع همگن نيرو محرکه و قطعه 
سازان کشور ضمن اعلام زيان حدود هفت هزار و 
۵00 ميليارد توماني خودروسازان در ۹ ماهه امسال 
گف��ت: ض��رورت دارد تا قيمت ها متناس��ب با بازار 
باش��د و در دوره هاي زماني مجبور به جهش هاي 
قيمتي نشويم. »محمدرضا نجفي منش« در حاشيه 

دومين روز از سومين نمايشگاه بين المللي خودروي 
تهران در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي ايرنا افزود: 
سال هاي گذشته با افزايش نرخ تورم، ثبات نسبي 
قيم��ت خودروه��ا در بازار وجود داش��ت.  اين فعال 
صنفي يادآور شد: چنانچه در سال هاي گذشته مجوز 
متناس��ب س��ازي نرخ ارز با شرايط روز داده مي شد، 

امروز شاهد ارقام ارز فعلي در بازار نبوديم و
اي��ن موض��وع درخصوص نرخ بنزي��ن نيز صدق 
مي کند. نجفي منش يادآور شد: سال هاي گذشته 
شاهد بوديم هر کجا دولت به منظور سامان بخشي 
امور در امر قيمتگذاري دخالت کرد، کار بهبود پيدا 

نکرد. 

اس��تاندار س��منان از بانک ه��ا خواس��ت در 
مواجهه با صنايع و توليدکنندگان با کاس��تن 
از سختگيري هاي معمول مانع از نفس افتادن 

صنايع شوند.
به گزارش ايس��نا، عليرضا آش��ناگر در جلسه 
کميسيون هماهنگي بانک هاي استان اظهار 

ک��رد: بانک ها بايد ضم��ن رعايت مقررات با 
کاهش برخي س��ختگيري هاي غيرضروري 
به صنعت و توليد استان در اين شرايط کمک 

کنند.
وي با اش��اره به عزم جدي دولت براي کمک 
به فعالان توليد و خصوصا طرح هاي حمايتي 

در راس��تاي اش��تغالزايي در مناطق روستايي 
گفت: برخي فعالان توليد و صاحبان طرح هاي 
اش��تغالزايي روس��تايي از س��ختگيري هاي 
بانک ه��ا گلايه دارند که انتظار مي رود با رفع 
دغدغه هاي فعالان توليد به بهبود اش��تغال و 

توليد در استان کمک شود.

قيمت خودرو بايد با شرايط بازار متناسب باشد صنعت و معدن صنايع به نفس نفس افتاده اند؟
www.tejaratonline.ir

در سومين دوره مراسم امين الضرب صورت گرفت:

معرفي کارآفرينان برتر بخش خصوصي 

بهره وري اهرمي مهم براي توسعه رشد اقتصادي

گروه صنعت: در سومين دوره مراسم امين الضرب که به مناسبت 135 
س�الگي تاس�يس اتاق بازرگاني تهران برگزار شد، دو کارآفرين برتر 
بخش خصوصي توانستند تنديس امين الضرب را از آن خود کنند. در 
س�ال س�وم اين تنديس به عباس�علي قصاعي و حميدرضا هاشمي نيا 

رسيد.
ب��ه گزارش تجارت، عباس��علي قصاعي ب��ا به کارگيري ۱200 نفر در 
کارخانه چيني زرين ايران در سال گذشته ۱2 هزار تن انواع ظروف چيني 

توليد کرده و توانسته است پنج ميليون دلار صادرات داشته باشد.
حميدرضا هاشمي نيا نيز براي 2۵00 نفر به طور مستقيم در مجموعه 
صنعتي خود ايجاد اشتغال کرده است. در اين مجموعه سالانه دو ميليون 

دستگاه انواع کالا و لوازم خانگي توليد مي شود.

مردي از خانواده بخش خصوصي ���
عباسعلي قصاعي در خانواده اي بزرگ شد که اهل هنر و ساخت سفال 
و سراميک بودند و او هم از کودکي با سفالگري در کارگاه پدرش آشنا 
شد. او در جواني به آلمان رفت و در رشته سراميک تحصيل کرد و در 

نهايت بعد از بازگشت به کشور هنر سنتي سفال و سراميک ايران را با 
صنعت روز به هم گره زد و کارخانه توليد چيني زرين را احداث و زمينه 
اشتغال بيش از ۱200 نفر را به صورت مستقيم فراهم کرد. به گفته او 

سابقه کار و توليد خانواده اش به حدود ۱۴0 سال مي رسد. 

کارآفريني با همکاري مشترک کره اي ها ���
حميدرضا هاش��مي نيا با وجود اينکه از کارآفرينان نس��بتاً جوان کشور 
محس��وب مي ش��ود اما توانس��ته با جلب اعتماد مس��ئولان شرکت 
سامسونگ کره تحولات مهمي در صنعت لوازم خانگي در کشور به 
وجود آورد و توليد انواع محصولات شرکت سامسونگ از جاروبرقي 

گرفته تا يخچال سايدباي سايد را عملياتي کند.
حميدرضا هاش��مي نيا، رئي��س هي��ات مديره ش��رکت هاي تکوين 
الکترونيک، س��ام الکترونيک و س��ام سرويس، توليدکننده و نماينده 
انحصاري خدمات پس از فروش محصولات صوتي، تصويري، خانگي 
و آي تي سامسونگ در ايران از جواني کار خود را شروع کرد و با توجه 
به ايده هاي جديدي که داشت خيلي زود قدم در راه کارآفريناني بزرگ 

کش��ورمان در توليد لوازم خانگي همچون حاج محمدتقي برخوردار 
گذاشت )کسي که پيش از انقلاب همکاري با شرکت هاي ژاپني در 
توليد لوازم خانگي الکترونيک در ايران را شروع کرد( و همکاري هاي 
مشترک با شرکت کره اي سامسونگ را در دهه ۷0 شمسي کليد زد، 
آن هم در زماني که هنوز سامسونگ به غول بزرگ توليد لوازم خانگي 
در جهان تبديل نشده بود و اين انتخاب خود نشان دهنده، هوش و ديد 
حميدرضا هاشمي نيا نسبت به آينده صنعت توليد لوازم خانگي است. 
او در ابتدا شرکتي تجاري و بازرگاني براي گرفتن نمايندگي واردات 
کالاهاي توليدشده از سوي شرکت سامسونگ را در ايران راه اندازي کرد 
اما چند سال بيشتر نگذشت که به فکر توليد افتاد و خيلي زود توانست 
مجوزهاي لازم براي احداث کارخانه را در اواخر رياس��ت جمهوري 

آيت الله هاشمي رفسنجاني و دوره وزارت نعمت زاده دريافت کند.
سال ۷۵، توافقات کارخانه »سام الکترونيک« با سامسونگ نهايي شد 
و اواخر همين سال ساخت کارخانه در کيلومتر ۱۴ جاده کرج شروع شد 
و نهايتاً ۱۴بهمن ۷۶ اولين توليد اين مجموعه که دستگاه تلويزيون 
بود، انجام شد. باگذشت زمان و اجراي طرح هاي توسعه اي کارخانه، 

زمين هاي مجاور باهدف افزايش توليد لوازم خانگي به کارخانه اوليه 
الحاق و براي طرح هاي توسعه توليد تلويزيون و نمايشگر کامپيوتري 
مورد اس��تفاده قرار گرفت. همچنين با روي کار آمدن دولت حس��ن 
روحاني و توافقات هسته اي و فروکش کردن تب تند تحريم ها عليه 
کشورمان حميدرضا هاشمي نيا به فکر توسعه همکاري هاي شرکت 
سام الکترونيک با شرکت سامسونگ کره و راه اندازي شرکت جديدي 
با نام تکوين الکترونيک افتاد که مورد استقبال طرف کره اي هم قرار 
گرفت و در اولين گام خطوط جديد توليد لوازم خانگي برقي ش��امل 
جاروبرقي و ماش��ين لباسش��ويي و حتي برخي از مدل هاي يخچال 

راه اندازي شد. 

رئيس سازمان ملي بهره وري گفت: رشد اقتصادي وابسته به دو مقوله 
بهره وري و تامين منابع است که متاسفانه ما نتوانستيم آنطور که بايد 
از اين دو مقوله استفاده کنيم. به گزارش ايلنا، فاطمه پهلواني گفت: در 
طول برنامه شش��م رش��د اقتصادي ۸۵ درصدي را هدف قرار داديم و 
حدود ۷۷0 هزار ميليارد تومان براي آن سرمايه گذاري در نظر گرفته شد 

اما متاسفانه اين هدف چندان مورد توجه مسئولان قرار نگرفته است 
و در حالي که ۳۵ درصد س��رمايه اين هدف از بخش بهره وري تامين 
مي شود بايد توجه ويژه اي به آن کرد. وي افزود: قسمت آسان توسعه 
اقتصادي را با هزينه بسيار زياد پشت سر گذاشته ايم و ما تا جاي ممکن 
براي رسيدن به اهداف خود از پول نفت و منابع طبيعي استفاده کرده ايم 

تا زيرساخت ها را ارتقاء دهيم. پهلواني ادامه داد: بخش عمده اي از سرمايه 
را بايد از بخش خارجي تامين کنيم که متاسفانه با شرايط سياسي کشور 
اين موضوع چندان قابل تحقق نيس��ت و تنها مقوله بهره وري براي 
تامين منابع برس��ر راه ما اس��ت. به گفته رئيس سازمان ملي بهره وري 
بسياري از توليدات داخلي ما از نظر کيفيت وضعيت مناسبي دارند اما 

در بخش فروش مشکلاتي را داريم. وي اظهار کرد: پرداخت يارانه و 
کاهش هزينه هاي گمرکي مي تواند تاثير مثبتي در رونق بهره وري و 
توليد داشته باشد اما بايد به گونه اي باشد که از ايجاد رانت جلوگيري 
ش��ود. وي افزود: براي رش��د اقتصادي بايد خود بنگاه ها تلاش کنند و 
راهي جز اين نداريم و بايد به اين بخش توجه ويژه اي شود تا خدمات و 

کالاهاي توليدي رقابت پذير به بازار ورود کند.
به گفته پهلواني افزايش توليد ملي از رشد اقتصادي بنگاه ها و توسعه 

اقتصاد کلان تاثير مي گيرد و بايد به اين دو مقوله توجه کرد.


